
 

 

Referat regionsbestyrelsesmøde Region Sjælland 280224 
 
Tid:   9-15 
           
Sted: Sct. Peders Kirkeplads 9, 2. sal, kontor 4.02 
 
Ordstyrer: Jacob 
Referent:   Stine       
 
 

1. Velkommen. 
Lægge tidsplan for dagen. Frokost 12.00. 

 
2. Evt. omprioritering af dagsorden 

Herunder stillingtagen til under hvilken form, de enkelte punkter, skal behandles. 
 

3. Punkter til evt. 
 

4. Nyt fra Regionsformand/HB (9.00 – 9.45) 
a. Nyt Fra HB: Har været på HB-konference i slutningen af januar. Vi 

skal i gang med en ny strategiproces, hvor Stine er med i 
styregruppen. Vi kiggede ind i fremtidsudsigterne ift. medlemsantal 
og økonomi. Det ser sort ud, hvis vi ikke gør noget aktivt/noget 
andet, end det vi gør i dag. Add on? Sammenlægning med andre 
organisationer (helt eller delvist)? Ændret fokus ift. bestemte 
medlemsgrupper? Serviceniveauet i fremtiden? 
Derudover arbejde vi med hvad godt bestyrelsesarbejde er. 
De forskellige overenskomster har fyldt en del i starten af året. 
Både på praksisområdet og OK24.  
Forberedelserne frem mod REP24 er i gang. 
Visionsarbejdet med DSF og de faglige selskaber fortsætter.    

b. Spørgsmål til mødelister (bilag 1 og 2): Spørgsmål til mødet med 
direktøren. Det er et halvårligt møde om, hvordan det går. 
Regionsformændene har ingen formel leder, der kan holde øje med 
arbejdsmiljøet/arbejdspresset mm, så her fungerer Janne som 
sparringspartner. 

c. Aktuelt fra Regionsformanden 
Har en travl kalender lige nu med mange aktiviteter ud af huset. 
Incl. modul 3 på Diplom i ledelse.  
Har haft møde med Heino Knudsen i starten af januar. Min 
oplevelse er, at regionen er ”gået lidt i stå”, mens de venter på 
resultatet på Strukturkommissionsrapporten. De ved ikke, om de er 
købt eller solgt. Blandt andet har en del af deres direktør været 



  

konstituere fra august og skal (indtil videre) være det frem til 
sommer. Jeg spurgte ind til flere af de ting, som de har sat penge 
af til. Fx de midler de har sat af til rygområdet. Han vidste ikke, 
hvor arbejdet lå henne lige nu. Ift. Forebyggelsessekretariatet er de 
ikke rigtig kommet i gang endnu. Skal ligge sammen med 
PROgrez. 
Vi havde en god snak om muligheden for at lave nogle flere 
forløbsprogrammer. Fx på knæ og hoftesmerter. 
Derudover snakkede vi selvfølgelig også om direkte adgang. Jeg 
efterspurgte en tidsplan?!?!?   
Har været på arbejdspladsbesøg på SANO i Skælskør. Jeanette 
Præstegaard, Janne Dyrby (konsulent), Sune Virkelyst (DSFs 
sekretariat) og Heidi Mortensen (Enhed for Kvalitet og 
Modernisering) deltog også i besøget. Det var en rigtig 
veltilrettelagt og god dag.   

• Folkemødet på Bornholm -hvem deltager, afgang mm? Vi har 
besluttet at bestille en færgebillet mere, så alle dem der gerne vil 
med, kan komme med. Der er i alt 7, der har budt ind på en plads 
(Rosa, Jacob, Mie, Marjanne, Kasper, Lars og Dorte). Der er 4 senge 
i lejligheden, så de sidste 3 må sove på luftmadrasser/i telt i haven. 
Vi har en færgebillet til kl. 20.30 og 22.30 d. 12. juni og kl. 14.30 og 
16.30 d. 15. juni. Stine kommer selv til Bornholm om onsdagen, men 
skal med retur i en af bilerne om lørdagen.   

d. Budgetopfølgning 2023 (konto 105) og budget 2024 (bilag 3 og 4). 
Overskuddet blev større i 2023 end forventet. Det er ok, ift. at vi har 
fået 30000 mindre i tilskud denne gang (besparelse).   

 
5. Nyt fra netværkskonsulenten (9.45.-10.00): Ida er stoppet. Der har lige været 

ansættelsessamtaler, og der er ansat en ny netværkskonsulent pr. 1. april. Nærmere info 
følger. 
 

6. Pause (10.00-10.15) 
 

7. Emner til politisk drøftelse 
 

• Temadrøftelse om forebyggelse (10.15-11.15) (Bilag 5) 
 
Pejlemærket Forebyggelse har til formål at sikre Danske Fysioterapeuter 
indflydelse på den måde, som vi indretter vores samfund på og medvirke til, at 
fysioterapeuter kommer til at spille den centrale rolle i sundhedsvæsenet, som 
vores faglighed og kompetencer berettiger til. 
 

• Vision for det regionale arbejde: Stine har fået svar fra 6-7 kommuner. Hun 
har desværre ikke fået vedhæftet svarene til dagsordenen. Disse 
eftersendes.  



  

Spørgsmålene til kommunerne var: Hvilke forebyggende tilbud har I? Og 
er de relevante? Oplever I, at der er uopdyrkede områder/tilbud, som ikke 
er der? Eller som er blevet sparet væk? Ser I at nogle af tilbuddene (både 
nye som gamle) kan organiseres anderledes? Og kan de evt. placeres 
andre steder? 
Det er muligt at finde alle kommunernes tilbud på sundhed.dk, og det er 
meget forskelligt, hvad kommunerne tilbyder, og hvor meget tilbuddene er 
beskrevet. 
Der kan være nogen forvirring om, hvem der kommer med en GOP, men 
hvor det burde være en §119. Og omvendt.  
Der er kun en kommune, der svarer, at der kunne være muligheder i at 
involvere de privatpraktiserende fysioterapeuter i forebyggelsestilbuddene. 
Der er kommet nye kvalitets standarder for de kommunale tilbud, men det 
fortsat kun anbefalinger og ”kan”-muligheder. Der mangler fortsat en ”skal-
holdning”, så det blev nogle mere ensartede og ensrettede tilbud i 
kommunerne. Og hvad med den forebyggelse, som handler om regionerne 
(forebyggelse af operation osv)? 
Stine har deltaget i KLs Sundhedskonference d. 27. februar. Der blev talt 
rigtigt meget om forebyggelse. Og der er en gennemgående oplevelse af, 
at vi ser ind i en fremtid, hvor nogle skal have mindre for at nogle kan få 
mere. Her kunne også være en åbning ift. de praktiserende fysioterapeuter 
og de kommende ”selvbetalere”.  
Det aftales, at vi lige nu forsøger at sætte fokus på at få praksissektoren 
mere på banen ift. at de forebyggende tilbud de har. 

 
• Aktiviteter: Debatindlæg til Sjællandsk om borgernes muligheder for 

at bruge de praktiserende fysioterapeuters forebyggende tilbud. Stine 
sender en mail ud til de praktiserende, ift. om de skulle have lyst til at 
være med i fælles forebyggelsesdag til efteråret. Evt. i samarbejde 
med en eller flere patientforeninger.  
 

• Fokusområderne (11.15-12.00)  
• Fremadrettede proces: Vi har aftalt, at vi tager en temadrøftelse af 

”rehabilitering” på næste møde, da der sker rigtig meget på det 
område pt. Både i den positive og negative retning.  

8. Frokost 12.00-12.45 
 

 
9. Emner til orientering, drøftelse og stillingtagen 

 
• Praktiserende (12.45-13.00) 

• Den nye OK -noget nyt? Der opleves en stor usikkerhed omkring det 
nye strukturede forløb til sclerose. Scleroseforeningen og dens 
medlemmer har været meget på banen de sidste par måneder. Og 
så mangler klinikkerne at få deres tal fra regionerne ift. deres forbrug. 
Der er stadig gang i forhandlingerne om basiskontrakten. Trækker 
ud.  
OBS på online booking fremover. Ny lovgivning om cookies kan give 
problemer.  



  

• TR, herunder TRR (13.00-13.15): Der er TR-regionsmøde d. 29. februar 
på Køge Sygehus. TR får besøg af foreningens socialrådgiver Annette 
Kappel, som holder et (virtuelt) oplæg om den langtidssygemeldte kollega. 
Den offentlig overenskomst er landet. Den bliver 2-årig denne gang 
Hovedtræk: Der er forhandlet mere i løn, mulighed for mere fleksibilitet og 
mere i pension.   

• Lederområdet (13.15-13.30): Der er Lederkonference i Vejle d. 9. april. 
Stine deltager. 

• Arbejdsmiljø (13.30-13.45): Der er AMR-netværksdag i Ringsted d. 4. 
april. Stine deltager. 

• Kort pause (13.45-14.00) 
• Arrangementspuljen (14.00-14.15) 

• Status og økonomi: Der er godt gang i arrangementerne.  
Forespørgsel på arrangement om Mammae cancer. Vi vil gerne 
støtte arrangementet, hvis det kan blive målrettet mod den 
fysioterapeutiske efterbehandling og ikke kun den kirurgiske del. 

• Arrangementer i støbeskeen: Ringsted ang. Mammae Cancer. SANO 
ang. parkinson, styrketræning -hvor finde de unge 
fysioterapeutstuderende inspiration? (Lars) 

• Uddannelse, studerende (14.15-14.35) 
• Nål-og skålarrangement d. 25. og 26. januar -evaluering: Det gik 

rigtig fint begge steder. Det fungerer fint med at være en del af 
dimissionen. Absalon er gode til at gøre opmærksom på, at vi er en 
aktiv del af arrangementet. Lidt rod med nålene. Stine vender det 
med Cecilia. 

• Dimittendopringninger: Slut marts/start april. Hvis dagene passer 
dårligt, gør man det så hurtigt som muligt.   

• Sociale medier/Facebook (14.35-14.45) 
1) Forebyggelsesdag 
2) Opringninger til de nyuddannede 
3) Arrangementer 

10. Opfølgning på sidste møde (14.45-14.55) 
• Referat: Godkendt   

11. Noget til hjemmesiden 
 

12. Evt. 
 

13. Evaluering af dagsorden 
 

14. Evaluering af mødet 
 

15. Dagsorden til næste møde    
 

16. Ordstyrer til næste møde:  


